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VERKSAMHETSBERÄTTELSE FÖR VERKSAMHETSPERIODEN 2023 

  

Åbo svenska Marthaförening r.f. har haft följande styrelse och verksamhetsgranskare under 

verksamhetsperioden 2023: 

 

  

 

Ordförande    Mia Henriksson 

 

Vice ordförande   Martina Nyberg-von Hellens 

 

Kassör     Anita Julin 

 

Sekreterare    Åsa Bergström 

 

Medlemmar    Marita Mannfolk 

 

     Gun Ljungman 

 

     Märta Kaukopaasi 

 

     Carina Stenfors 

 

     Andrea Södergård 

      

     Pirjo Nyberg 

 

      

Ersättare i styrelsen   Benita Asikainen 

 

     Mia Åstrand 

             

     Pia Fors 

     Cecilia Lundberg 

 

     Anita Lehtonen 



 

 

 

Verksamhetsgranskare: Maria Nyman och Jennifer Fors. 

Ersättare: Hanna Åkerfelt och Erik Sangder. 

 

Sedan förra årsmötet har sex styrelsemöten hållits (varav ett år 2024). 

  

Föreningen hade vid utgången av år 2023 169 medlemmar (165 medlemmar år 2022). Föreningen 

har under året fått 23 nya medlemmar, 18 har avgått. 

 

Medlemmarnas medelålder är 57,86 år (56,99 år 2022). Åldersfördelningen ser ut så här: 

 

Under 20 år 1 

20-30 år 3 

31-40 år 21 

41-50 år 33 

51-65 år 61 

över 65 år 50 

 

  

 

Representation 
  

Ordförande för verksamhetsåret 2023 har varit Mia Henriksson. 

 

Förbundets årsmöte hölls 27.5. Carina Stenfors deltog som ombud från Åbo. Totalt deltog 7 

medlemmar från Åbo. 

 

Föreningen är medlem i Åbo svenska föreningsråd där föreningen representeras i styrelsen av Pirjo 

Nyberg. 

 

  

Administration och PR-verksamhet 
 

Föreningens bokföring har skötts av Kimitoöns Saldare Ab Oy.  

 

Föreningens verksamhet har aktivt marknadsförts på Åbo svenska Marthaförenings 

webbplats (aboland.martha.fi/abo), Facebooksidan och Instagramkontot (Abomartha). En del 

aktiviteter har också puffats via Åbo Underrättelser och Radio Vega Åboland. Information har 

också distribuerats direkt till medlemmarna, främst per mejl. 

 

  

 

 



 

Marthakansliet och Gillesgården 
 

Hyresavtalet med Fastighets Ab Svenska Gården i Åbo fortlöpte 2023. Hyran höjdes 1.1.2023 till 

212,50 euro/mån. Städningen och skötseln av kansliet har skötts av styrelsen.  

 

Verksamhet 

 

Verksamheten för 2023 kickade igång 19.1 med en intressant föreläsning med Mira Karrasch om 

varför minnet strular. 

  

Stickcaféet har hållits regelbundet under året. Anki Sipilä har haft ansvar för träffarna. Även Knit-

along-gruppen Anki grundat på Facebook har varit fortsatt aktiv under 2023. 17-22-5 ordnade Anki 

en hantverksresa till Gotland. Åbo-Marthorna hade möjlighet att delta på resan. 6-8.10 hölls det ett 

stickläger på Labbnäs. 

 

Under året har det ordnats flera virtuella (via boardgamearena.com) och fysiska spelkvällar för 

medlemmarna. Under kvällarna har det spelats olika brädspel.  

 

Lunchgruppen för daglediga Marthor har träffats under året. Under 2023 har 4-8 Marthor besökt 

Nick’s food design, Kuppis paviljong, Nerå, samt Luckiefun’s Sushi på Wiklund. 

 

Den 1.2 samlades vi på middag på restaurang Golden Dragon där vi fick höra lite om paret som 

driver restaurangen och om den kinesiska matkulturen medan vi avnjöt vår middag. Cirka 20 

medlemmar deltog i kvällen. 

 

Den 1.3. fick vi njuta av olika viner från vinbaren Vinho. Pietari Paakkola berättade om vinerna vi 

provsmakade. Tastingen gick av stapeln på Aboa Vetus & Ars Novas café och 20 medlemmar 

deltog 

 

9.3 gick vi till ÅST för att se på pjäsen Storm och efter teatern hade vi en träff med 

manusförfattaren och Åbomarthan Hanna Åkerfelt, som berättade om pjäsen och om skrivandet av 

den. 20 Åbomarthor deltog. 

 

12.4. ordnade vi föreningens vårfest på Villa Vinden. Pia Heikkilä höll en föreläsning om Anna 

Bäckström. 31 personer deltog i vårfesten. 

 

Våren avslutades med en guidning med Airi Forssell den 6.6. Temat var 600 år från Turku till Åbo 

och vi fick höra historien om de olika broarna som går och har gått över Aura å. 22 medlemmar 

deltog på guidningen. 

 

Föreningens medlemmar hade möjlighet att delta i förbundets program 28.1 på Aurelia. Där blev vi 

bjudna på lunch och fick höra lite vardagstips. Lyckad träff med totalt över 100 åboländska 

marthor. Den 18.4 ordnade förbundet en föreläsning om Skogens skafferi. Föreläsningen gick av 

stapeln i Pargas. 

 



 

Sju av föreningens medlemmar deltog på Marthaförbundets årsmöte och kvällsfest i Borgå den 

27.5. 

 

Höstsäsongen startades 21.8 med en utflykt till Alaskartano gård i Pikis. Där fick vi bekanta oss 

med de vackra omgivningarna och rederiet Lang Ships verksamhet, samt veta mer om det svenska 

honorärkonsulatets verksamhet. 24 Marthor deltog. 

 

Den 14.9 deltog nio modiga medlemmar på utflykten till Rövargrottan på Kustö. Utfärden leddes av 

Åbomarthan Idun Hellström. 

 

Den 27.10 ledde Rolf Smeds en kväll med ölprovning och goda tilltugg för oss på Gillesgården. 16 

glada medlemmar deltog. 

 

Åbomarthorna deltog i den nationella Klädbytardagen och ordnade en klädbytardag i Gallerisalen 

18.11. Evenemanget var öppet för alla och cirka 60 personer besökte evenemanget. 

 

Martha-året i Åbo avslutades med julglögg i Gallerisalen i Gillesgården den 18.12. Deltagarna fick 

avnjuta glögg med tilltugg och under kvällen uppträdde en kvartett från Florakören. 

 

 

Dagkretsen 
 

Dagkretsen har träffats längs med året. Kretsen firade bland annat in våren på Restaurang Oobu 

med lunch. Dagkretsen avslutar sin verksamhet vid årsskiftet 2023/2024, men medlemmarna 

kommer även i fortsättningen att träffas regelbundet. 

 

 

Tammerforskretsen 

 

Kretsen hade vid utgången av år 2023 15 medlemmar. Kretsen har under året fått 0 nya medlemmar, 

3 har avgått. 

 

Medlemmarnas medelålder är 63,73 år. Åldersfördelningen ser ut så här: 

 

Under 20 år 0 

20-30 år 0 

31-40 år 1 

41-50 år 1 

51-65 år 7 

över 65 år 6 

 

I februari deltog 11 medlemmar på kak-tasting på ett litet café. I mars deltog 6 medlemmar på ett 

besök till en liten klädaffär, som även säljer inredning, tvålar och liknande. Medlemmen Sabina har 

anknytningar till affären. I maj lyssnade fem-sex Marthor på diakonen Kristina Strand-Ketonen, 

som berättade om sitt arbete. I augusti gick sex Marthor till ett nytt tehus och avnjöt gott te och 



 

tilltugg. Året avslutades i december med att sex Marthor lagade mat med inspiration från 

mellanöstern tillsammans med medlemmen Tanja von Knorring. Samtidigt förevisade hon 

Transfemininas nya utrymmen i Tammerfors. Kretsen har delvis samarbetat med Kvinnoklubben i 

Tammerfors. 

 

Anslag, bidrag och gåvor 
 

Föreningen sökte bidrag av Marthaförbundet och beviljades 1200 euro för resan till förbundsmötet i 

Borgå samt 600 euro för resa till Tammerfors. Eftersom Tammerforsresan inte blev av, så betalade 

föreningen tillbaka detta bidrag (600 euro). 

 

Marthaföreningen gav som julgåva en donation på 250 euro till Martha Centrs i Riga, 250 euro till 

Folkhälsans Luciainsamling och 250 euro till insamlingen Jul i sinnet. Dessutom handlade vi för 

250 euro, bland annat underställ, till diakonins klädhjälp Karderoopi. 

 

 

Övrig ekonomi 

 

Föreningens ekonomi är god. Vi sökte i år inget bidrag till sticklägret, utan använde oss av 

överskottspengar från 2022. 

 

 

 

 


